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aan JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

Everzwijnen  -  Illegale uitzettingen

Met de regelmaat van de klok horen we dat de vrij plotse groei van de Vlaamse 
everzwijnpopulatie mede het gevolg zou zijn van illegale uitzetting door jagers.

Heeft de minister kennis van wetenschappelijk onderzoek of bevindingen van het Agentschap 
voor Natuur en Bos dat deze geruchten kan bevestigen of ontkrachten?



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 195 van 9 december 2016
van PIET DE BRUYN

Bij de afdeling Natuurinspectie van het Agentschap voor Natuur en Bos komen er af en 
toe meldingen van vermeend uitgezette wilde zwijnen binnen. Het is zeer moeilijk te 
bewijzen dat het om uitzettingen gaat. In 2013 werd in West-Vlaanderen hiervoor 1 
proces-verbaal opgesteld op basis van een formele vaststelling.
In 2013 werd aan het INBO gevraagd om voor de regio rond het Vloethemveld na te 
gaan in welke mate bijkomende uitzettingen mee aan de basis konden liggen van de 
sterke toename van de lokale populatie. De onderzoeksresultaten toonden aan dat het 
genetisch profiel van vijf dieren uit gevangenschap duidelijk verschillend was van dit van 
de dieren in Vloethemveld en dus verwantschap zeer onwaarschijnlijk was. Uit de 
vergelijking van de genetische profielen van de dieren geschoten in de periode 2007-
2009 en deze uit de periode 2011-2013 kwamen ook geen aanwijzingen voor uitzetting 
van nieuwe dieren in 2012 of 2013. Verder bleek uit een vergelijkende analyse binnen 
Vlaanderen dat de dieren uit Vloethemveld en omgeving duidelijk genetisch verschillen 
van everzwijnen die elders in Vlaanderen voorkomen. Daarenboven zijn er ook geen 
everzwijnenpopulaties in de buurt die een logische natuurlijke rekolonisatie zouden 
kunnen verklaren. Er kan dus met vrij hoge graad van waarschijnlijkheid gezegd worden 
dat, ondanks het feit dat latere toenames in de populatie niet gerelateerd werden aan het 
uitzetten van bijkomende everzwijnen, de eerste groep van everzwijnen in het 
Vloethemveld en omgeving niet op natuurlijke wijze ontstaan is. Of deze dieren 
afkomstig waren van een moedwillige illegale uitzetting dan wel van uit gevangenschap 
ontsnapte dieren, kan niet bepaald worden op basis van deze onderzoeksresultaten.
Lopend onderzoek op enerzijds stalen van geschoten everzwijnen in de provincie Limburg 
en anderzijds naar het dispersiegedrag van met GPS-zenders voorziene everzwijnen zou 
ons in de toekomst in staat moeten kunnen stellen om uitspraken te doen over de 
waarschijnlijkheid dat een kolonisatie van een gebied natuurlijk is gebeurd, maar zal ons 
niet toelaten om te bepalen hoe een mogelijke niet-natuurlijke kolonisatie heeft 
plaatsgevonden. De huidige kennis en inzichten over de kolonisatiecapaciteit van 
everzwijnen laten vermoeden dat de volgende decennia een verdere spontane uitbreiding 
van het everzwijnenareaal in Vlaanderen ook zonder menselijke tussenkomst zal 
plaatsvinden.


